
Zápis z jednání 23. Valné hromady Českého florbalu 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Místo a čas konání: Brno, Univerzitní areál Kampus, 6. 6. 2021, 10.00 

 

1) Zahájení, schválení jednacího řádu, schválení programu, volba pracovního předsednictva 

a volba mandátové komise  

V úvodu vystoupil prezident Českého florbalu Filip Šuman a přivítal všechny delegáty a hosty 23. 

valné hromady. Následně všem v krátkosti přiblížil organizaci celé valné hromady včetně hrubého 

časového harmonogramu. 

Delegáti VH schválili jednací řád valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti VH schválili 

program valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti schválili návrh, aby pracovní 

představenstvo pracovalo ve složení: Filip Šuman, Martin Musil, Michal Peterka, Václav Culka, Renáta 

Typlová, Petr Galasovský, Petr Musil, Daniel Novák, Jan Maceček a Tomáš Frank. Pracovní 

předsednictvo zvolilo Filipa Šumana za předsedajícího valné hromady. 

Delegáti hlasovali o složení mandátové komise. Za členy byli navrženi Martin Bocian, Jiří Cimler a 

David Kytler. Delegáti schválili navržené složení mandátové komise. 

Následně byla během jednání schválena zpráva mandátové komise, kdy ze 79 pozvaných delegátů 

bylo přítomných 74 delegátů, což představuje účast 93,7 % oprávněných delegátů. Díky tomu je 23. 

valná hromada Českého florbalu usnášeníschopná a je oprávněna přijímat platná usnesení. Pro přijetí 

platného usnesení je třeba souhlasu nadpoloviční většiny přítomných delegátů. Nadpoloviční většina 

z přítomných delegátů je tedy 38 delegátů.  
 

 

2) Schválení volebního řádu a volba volební komise 

Delegáti VH schválili volební řád dle předloženého návrhu. 

Delegáti hlasovali o složení volební komise. Za členy byli navrženi Teodor Turay, Bedřich Chromek a 

Zdeněk Jirák. Delegáti schválili navržené složení volební komise. 

 

 

3) Zpráva o činnosti Českého florbalu za období od 22. VH a současném stavu florbalu 

Filip Šuman přednesl zprávu o činnosti Českého florbalu a stavu rozvoje českého florbalu. Vyzdvihl 5 

důležitých termínů založení českých kolektivních sportů: 

1891 – fotbal 

1905 – házená 

1908 – hokej 

1921 – volejbal 

1924 – basketbal 

Pro český florbal nejdůležitější datum: 14. ledna 1992 (založení české florbalové unie). Nastínil také 

nejdůležitější události, které se v českém florbale v jednotlivých oblastech udály za posledních 21 let. 

 

Florbalové vybavení – rok 2003 – Akce mantinely (postupný nákup 140 sad mantinelů); velký nárůst 

nových florbalových měst 

 

Ligová utkání – kvalita pořádání a dodržování pravidel; sport pro diváky?; rok 2007 – 3000 diváků na 

finále v Havířově, ale občas na finále pouze 200 diváků; posuny v kvalitě nejvyšších soutěží 

 



Média a partneři – rok 2000 (spuštění prvních webových stránek), rok 2001 (1. televizní přenos), rok 

2005 (1. velký partner – Fortuna Extraliga), rok 2009 (vlastní komunikační kanály) 

 

Horská dráha s financemi – první rozpočty; státní podpora – florbal až na 94. místě; pád Sazky a 

řešení na valných hromadách; revoluční rok 2012; dnešní pozice – finanční stabilita 

 

Domácí mezinárodní akce – MS mužů (1998, 2008, 2018), MS žen, MS juniorů, MS juniorek; finanční 

výsledky, hrdost na florbal, respekt veřejnosti n(ale stále jsou výjimky) 

 

Mezinárodní pozice – tvrdé začátky; rok 2007 – začátek Euro Floorball Tour; 5 medailí za posledních 

6 juniorských MS; projekt Floorball 4 Future – Erasmus+ 

 

30 let florbalového růstu – florbal překonává sám sebe; zakládání nových kategorií; silné a slabé 

ročníky; 2. největší sport; stále obrovský prostor pro rozvoj; stále se zvyšující počet družstev 

 

Kluby a jejich profesionalizace – parta (výbor večer v restauraci); bude mít klub zaměstnance?; rok 

2009 (1. školení extraligových sekretářů); rok 2012 (start programu sekretářů oddílů); rok 2018 (start 

komplexního programu); rok 2021 (214 full-time zaměstnanců v klubech) 

 

Jdeme si vlastní cestou – respekt a spolupráce s ostatními svazy; inspirace pro ostatní; informační 

systém; název, vizuální identita, vzdělávání klubů, práce v regionech; Superfinále 

 

Zapojení hnutí – na začátku obavy - sejde se VV?; aktuálně funguje setkávání VV, poradní odborné 

komise; regionální výkonné výbory; komise v regionech 

 

Florbal do budoucna – stále fáze budování pozice, 3 klíčové hodnoty: ambice, odvaha; pracovitost, 

profesionalita, schopnost spolupráce 

 

 

4) Zpráva o hospodaření za rok 2020 a návrh rozpočtu na rok 2021 

Předseda Komise ekonomiky a infrastruktury Daniel Novák přednesl zprávu o hospodaření. Valná 

hromada v roce 2020 schvalovala rozpočet v situaci, kdy již bylo známo, jak bude přistoupeno 

k rozdělení státní podpory včetně její výše pro ČF. Prioritou při sestavení rozpočtu zůstala snaha 

udržet programy podpory a naplňovat dlouhodobé strategie podpory oddílů z těchto programů tak, aby 

bylo možné plnohodnotně využít jejich pozitivní dopady do florbalového hnutí. Nicméně ho také 

schvalovala v situaci, kdy již většinu daného roku ovlivnila pandemie COVID-19. Tím byl poznamenán 

i předkládaný rozpočet. Celkový rozpočet byl několikrát přepracován tak, aby odrážel skutečné 

očekávání dopadů spojených s pandemií. Na říjnové valné hromadě byl nakonec předložen a 

následně schválen pro rok 2020 schodkový rozpočet s plánovaným deficitem ve výši 2,66 mil. Kč. 

Vyúčtování, zejména pak financí ze státní podpory, bylo v roce 2020 složitější, jelikož některé 

původně plánované náklady nemohly být realizovány z důvodu opatření vůči pandemii COVID-19. KEI 

by chtěla poukázat na fakt, že se dlouhodobě daří systematickou prací při přípravě rozpočtu a 

důslednou kontrolou při následném hlídání čerpání jednotlivými pověřenými pracovníky, mít 

financování ČF pod kontrolou. Jednotlivé regiony svůj rozpočet již začínají koncipovat v důsledku 

okolností, které odráží jejich vlastní stav. Z tohoto hlediska se často setkáváme s rozpočty, které jsou 

koncipované jako vyrovnané. Můžeme konstatovat, že všechny regiony dopadly lépe, než bylo 

plánováno. Podobně jako u hlavních rozpočtů jsou důvody úspory spojené s pandemií COVID-19, kdy 



některé plánované akce byly zrušeny, provozně docházelo k úsporám a realizace některých projektů 

byla posunuta z roku 2020 na rok 2021. 

Rozpočet na rok 2021 byl původně připravován dle stejných zásad jako v předchozích letech. V roce 

2021 došlo proti předchozím rokům ke dvěma změnám. První se týkala faktu, že rozdělování státní 

podpory bylo v tomto roce přeneseno z MŠMT na NSA. Druhá změna se týkala faktu, že rok 2020 byl 

natolik ovlivněn dopady pandemie COVID-19, že z hlediska srovnání bylo nutné se ve východiscích 

vrátit k roku 2019 a také zvážit dopady, které rok 2020 přinesl. Zejména pak šlo o přesuny 

neuskutečněných akcí a projektů z roku 2020 na rok 2021 ve výši 6,23 mil. Kč (tzv. přesuny COVID 

2020). Během března KEI vyzvala všechny ostatní složky, aby předložily podklady pro tradiční 

dubnovou aktualizaci hlavních rozpočtů. Současně se během března upřesnila i výše státní dotace, 

kdy již bylo známo, že se florbalu podaří získat o 3,3 mil. Kč vyšší podporu než v roce 2020. Vzhledem 

k tomu, že podstatná část sezóny 2020/2021 byla ovlivněna dopady pandemie COVID-19, došlo ke 

schválení kompenzací vůči platbám za startovné, oddílové soupisky a hráčské individuální licence 

(/tzv. kompenzace). Dopad těchto kompenzací je v rámci celého ČF odhadován ve výši až 14,7 mil. 

Kč. Po dlouhé úvaze, kdy rozpočet 2021 nezvykle ovlivnilo hned několik dopadů – COVID 2020, 

COVID 2021 a kompenzace a současně byl znám i přebytek hospodaření z roku 2020, schválili 

členové VV podobu hlavních rozpočtů 2021 pro valnou hromadu. Celkově tak s plánovaným 

schodkem ve výši 19,5 mil. Kč. 

 

 

5) Zpráva revizní komise 

Předseda ORK T. Kafka přečetl zprávu ORK. ORK pracovala ve složení Tomáš Kafka (předseda), 

Petr Zvěřina a Libor Schneider (členové). Ve zprávě delegáty seznámil s činností samotné komise a s 

případy, které ORK řešila během posledního roku. ORK řešila pouze 3 případy – odvolání oddílu 

Start98 Kunratice proti arbitráži (vráceno AK k dalšímu projednání; T. Kafka se v tomto případě 

projednávání případu zdržel); odvolání oddílu TJ Sokol Jaroměř proti pokutě za pořadatelskou činnost 

(ORK tomuto požadavku vyhověla); odvolání oddílu FBŠ Jihlava proti konání matričního úseku ČF 

(ORK tomuto požadavku nevyhověla). ORK v těchto případech získala spoustu poznatků a na základě 

nich dala podnět Legislativní komisi a sekretariátu ČF k větší provázanosti řádů. 

 

T. Kafka okomentoval taktéž revizní činnost ve finančních výkazech ČF. Tyto výkazy za rok 2020 byly 

finalizovány během května 2021. Část volných prostředků ČF ukládá v cenných listinách. Revizí byly 

dle ORK odhaleny vysoké náklady na cestovné a reprezentaci v roce 2020 (vzhledem k situaci 

s COVID-19) a zvýšené ostatní položky. ORK se bude na tyto skutečnosti dotazovat a bude žádat 

vysvětlení. Dále bude chtít ORK vysvětlit kontrolu hospodaření Českého florbalu, s.r.o. (jak je s.r.o. 

kontrolováno ze strany svazu). ORK by se dále chtěla věnovat tématu střetu zájmů a také se blíže 

seznámit s projektem Investiční podpory oddílů.  

 

T. Kafka krátce okomentoval hromadnou rezignaci členů VV ČF a vyjádřil nesouhlas s tímto krokem.  

 

 

6) #NaFlorbal – podpora klubů k sezóně 2021/2022 

F. Šuman informoval o kampani #NaFlorbal a podpoře klubů k sezóně 2021/2022. 

6 bodový plán podpory: 

• Kompenzace startovného a individuálních licencí   

• Termínové změny u přihlášek  

• Soutěžní úpravy na sezónu 21/22 – 7 opatření 



• Kampaň #naflorbal 

• Legislativní úpravy  

• Nový program na venkovní povrchy 

 

 

7) Programy podpory na rok 2021 

Byly představeny jednotlivé programy podpory: 

• Program podpory č. 1 - Vznik nových družstev - podpora vzniku nových ženských 

mládežnických družstev i celých oddílů. Představil P. Musil (předseda KRO). Program 

primárně určen na rozvoj ženských mládežnických družstev – cílená podpora rozvoje ženské 

složky florbalu. Zaměření pouze na území, kde je potřeba vytvoření dlouhodobých soutěží 

(prioritní oblasti, pokrytí tzv. bílých míst). Možnost realizace v rámci víceletých rozvojových 

plánů – efektivnější zacílení na vznik nových oddílů/družstev. 

                                 - Podpora oddílů nezapojených do komplexního programu – nový 

program podpory pro rozvíjející se oddíly. Cílený rozvoj malých a středních oddílů mimo 

Komplexní program podpory, které mají zájem aktivně pracovat na svém rozvoji. 2 hlavní 

části: regionální rozvojové projekty, vzdělávací akce a semináře. Aktivní role regionů – znalost 

potřeby oddílů – rozvojové projekty šité na míru oddílům přímo regionálními složkami. 

• Program podpory č. 3 - Komplexní program – vzdělávání a další rozvoj oddílů za účelem 

zkvalitnění jejich činnosti. Udržení rozsahu podpory oddílů s garancí napříč regiony i kraji i 

v době pandemie COVID-19. Propojení výstupů komplexního programu do práce regionálních 

složek v rámci regionálních rozvojových plánů a práce s dalšími oddíly mimo komplexní 

program rozvoje. Spuštěna mikrostránka rozvoje na webu ČF. 

• Program podpory č. 5 - Podpora vzdělávání trenérů – podpora zkvalitnění vzdělávacího 

procesu trenérů a možnost zahraničních stáží. Představila R. Typlová (předsedkyně Komise 

vzdělávání a mládeže). V sezóně 2021/2022 plánované zahraniční stáže pro české trenéry 

v elitních zahraničních týmech Willer Ersigen (SUI) a Era Wiikingit (FIN). V reakci na COVID-

19 pro následující sezónu rozšířená možnost trenérských stáží i do elitních sportovních klubů 

v rámci ČR. 

 

Soutěžní projekty: 

• Superliga mužů, Extraliga žen, 1. liga mužů a 1. liga žen – projekt užší spolupráce mezi ČF a 

týmy v elitních soutěžích. Představil M. Musil (předseda Komise elitního florbalu a 

medializace). Motivace oddílů v elitních soutěžích k práci s fanoušky – ideálně návrat na 

tribuny případně modifikace pro podporu videopřenosů; platformy pro společná setkání oddílů 

s výměnou zkušeností; podpora propagace elitních soutěží; 1. liga mužů a 1. liga žen – 

pokračování v nastavení projektových utkání s cílem přípravy oddílů na nároky Superligy a 

Extraligy 

• Podpora marketingu a komunikace superligových oddílů – projekt zaměřený na oblast 

marketingu a komunikace v Livesport Superlize mužů. Představil M. Musil (předseda Komise 

elitního florbalu a medializace). Platforma pro společné setkávání a rozvoj nejvyšší mužské 

soutěže. Intenzivnější práce jeden na jednoho v rámci řešení specifik daného oddílu. Klíčové 

pilíře – práce s benchmarkem, zvyšování kvality internetových přenosů, podpora vlastních 

projektů oddílů a zavedení jednotné ticketingové platformy; sdílení praxe a vzdělávání oddílů 

v daných oblastech. 

 

 



8) Mistrovství světa juniorů 2021 

P. Chvojka informoval o plánovaném MS juniorů, které se uskuteční 25. – 29.8.2021 v Brně (změna 

termínu oproti původně avizovanému). V současnosti usilovná práce na vytvoření podmínek pro 

zahraniční týmy a jejich bezproblémové působení na MS (komunikace s jednotlivými federacemi). Do 

25.6. se jednotlivé federace vyjádří ohledně své účasti na MSJ a následně IFF rozhodně o finální 

podobě šampionátu. Na základě počtu účastníků se potvrdí, případně upraví herní systém, spustí 

předprodej vstupenek a započne samotná realizace šampionátu.  

 

 

9) Hodnocení plnění rozvojového plánu českého florbalu 

F. Šuman krátce představil plnění cílů rozvojového plánu českého florbalu schváleného na 22. VH ČF.  

• Již 7. generace plánu 

• Velké změny, ambiciózní plán 

• Zapojení mnoha osob do tvorby RP 

• Doplnění osobní zodpovědnosti při plnění 

• Stanovená cesta ČF (co chceme plánem zajistit) 

 

 

10) Diskuse k předloženým zprávám 

V diskuzi byla projednávána tato témata: 

 

 - Investiční podpora oddílů - F. Šuman informoval o programu investiční podpory a o pilotním 

programu, kterého se účastnily oddíly FbŠ Bohemians a AC Sparta Praha. ČF se programem nadále 

intenzivně zabývá. Oddíly budou následně informovány o finální podobě programu.    

 

 - Odstoupení prezidenta ČF a členů VV ČF – F. Šuman vysvětlil důvody svého odstoupení; někteří 

členové VV ČF se taktéž vyjádřili ke svému odstoupení. 

 

 - Revize stanov ČF – M. Peterka navrhl odbornou revizi stanov; tento návrh VH ČF následně 

schválila v souboru usnesení. 

 

Všechny dotazy včetně doplňujících byly zodpovězeny. Delegáti následně odhlasovali ukončení 

diskuze.    

 

 

11) Schválení usnesení 

V tomto bodu proběhlo hlasování o jednotlivých usneseních (viz soubor schválených a neschválených 

usnesení). 

  

 

12) Volby orgánů  

F. Šuman nejprve poděkoval Členovi VV ČF - J. Macečkovi, který se rozhodl již znovu nekandidovat, 

za jeho činnost ve výkonném výboru. 

 

Předseda Volební komise Teodor Turay vedl volby orgánů. Nejprve proběhla veřejná volba prezidenta 

ČF (původně byla plánována tato volba jako tajná vzhledem ke 2 kandidátům – T. Ficenc a D. Novák, 



avšak T. Ficenc se před volbou vzdal kandidatury). Prezidentem ČF byl na období 2021 – 2024 zvolen 

Daniel Novák počtem 70 hlasů (1 proti, 3 se zdrželi). 

 

Následně před volbou členů VV ČF Filip Šuman oznámil výsledky volby členů VV ČF na jednání 

hejtmanů, kde byli za členy VV ČF zvoleni Renáta Typlová a Petr Galasovský. VH výsledky této volby 

vzala na vědomí. 

 

Pokračovalo se v tajné volbě dalších členů VV. Kandidáti se představili a následovalo hlasování. 

Teodor Turay následně seznámil delegáty s výsledky tajné volby.  

 

Zvoleni byli: 

- Tomáš Pacák  61 hlasů 

- Petr Musil  60 hlasů 

- Václav Culka  54 hlasů 

- Martin Musil  49 hlasů 

- Jiří Dufek  48 hlasů 

 

- Václav Killar  44 hlasů = nezvolen 

- Tomáš Ficenc  18 hlasů = nezvolen 

 

Teodor Turay ukončil volby orgánů a následně delegáti schválili zprávu volební komise o průběhu a 

výsledcích voleb. 

 

 

13) Závěr 

Na závěr Filip Šuman poděkoval všem účastníkům 23. valné hromady za hladký průběh a s přáním 

úspěšné další sezóny oficiálně valnou hromadu ukončil. 

 

V Brně 6. června 2021 

 

 

 

 ……………………………….. 

        Prezident ČF  


